
Z á p i s 

z 15. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 6. 9. 2021 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 

 

 

Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Miloš Uherka, p. Libor Maixner, 

p. Marcela Strašilová, Ing. František Žák – zastupitelé obce. 

Omluven: Ing. Marek Papoušek 

 

Občané dle prezenční listiny. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin starostou obce panem 

Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle 

§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se 

zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 27. 8. 2021 do 6. 9. 2021 včetně. 

Současně byla tato informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a vyhlášena místním 

rozhlasem.  

Pro konání veřejného zasedání bylo také zabezpečeno dodržení protiepidemických opatření. 

 

Zápis z 14. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 

Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno šest členů 

zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 

 

Zapisovatelka: p. Věra Domluvilová 

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Josef Zika, p. Marcela Strašilová. 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách v tomto znění: 

  

Navržený program: 

2021.15.1 Schválení programu 

2021.15.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce  

2021.15.3 Rozpočtová opatření 

2021.15.4 Smlouva o výpůjčce „Zábřežsko třídí“ 

2021.15.5 Projekt „Zábřežsko třídí“ 

2021.15.6 Smlouva o vypořádání některých práv a povinností souvisejících s realizací 

stavby "I/44 Zábřeh, obchvat"  

2021.15.7 Žádost o prodej pozemku parc. č. 404/1 v k. ú. Rájec u Zábřeha 

2021.15.8 Projekt – nové vozidlo pro JSDH Rájec 

2021.15.9 Finanční příspěvek žákům ZŠ a MŠ Rájec na školní rok 2021–2022 

2021.15.10 Revokace usnesení č. 2021.14.13.2 (příspěvek občanů na PD kanalizační přípojky) 

2021.15.11 Finanční dar na spolufinancování projektové dokumentace kanalizačních 

přípojek v Rájci 

2021.15.12 Různé 
  

Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu programu.  

Žádný návrh na úpravu programu nebyl podán. 

 

ad 2021.15.1 Schválení programu 

Hlasování o navrženém programu:  Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2021.15.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 

Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce: 

1. Podílet se na připravovaných akcích – poslední srpnovou sobotu se uskutečnilo vítání občánků 

v Rájci, dále SK Rájec, spolek v srpnu uspořádal turnaj v malé kopané a připravuje hodový 

fotbálek. Další plánované akce se budou konat v závislosti na epidemické situaci. Úkol trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

2. Pokračovat v jednání o možnostech osazení bezpečnostních prvků na silnici k Zábřehu – 

starosta uvedl, že v rámci projektu cyklostezek byl řešen úsek Vlachov – Libivá, kde se zvažuje 

obnovení polní cesty kolem trati. Jednání probíhají, ale zatím není konkrétní výstup k silnici na 

Zábřeh. Úkol trvá. 

        Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2021.15.3 Rozpočtová opatření 

Rozpočtové opatření č. 5/2021 bylo schváleno dne 28. 6. 2021. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 144.000,- Kč. Zvýšen byl rozpočet daňových a nedaňových příjmů. Zapojeny byly také dotace 

Olomouckého kraje ve výši 100.000,- Kč na pořízení vozidla JSDH a dále dotace na vybavení 

vozidla JSDH v částce 13.000,- Kč.   

Rozpočet výdajů byl zvýšen o 194.000,- Kč, a to zejména v paragrafu „Požární ochrana“, kde byly 

rozpočtovány přijaté dotace pro JSDH. Dále byly navýšeny prostředky na služby v obecním lese, 

na nákup zboží a opravy v obchodě, na zřízení nových vodovodních přípojek. Vyčleněny byly 

i prostředky na poskytnutí daru pro obce postižené tornádem ve výši 20.000,- Kč. Proveden byl 

také převod mezi položkami v rámci paragrafů. 

V části financování byly zvýšené výdaje pokryty z přebytku hospodaření minulých let částkou 

50.000,- Kč. 

Rozpočtové opatření č. 6/2021 bylo schváleno dne 29. 7. 2021. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 226.000,- Kč. Jednalo se zejména o zvýšení daňových příjmů v částce 130.000,- Kč a dále byl 

zapojen nenávratný neúčelový příspěvek ve výši 75.737,81 Kč.  

Rozpočet výdajů byl zvýšen o 226.000,- Kč, a to na odstranění kůrovcového dřeva v obecním lese, 

nákup pitné vody, na projekty obecní kanalizace a přípojek, na vybavení a služby v kulturním 

domě a dále na služby svozu odpadů a péče o vzhled obce.  

V části financování se rozpočet nezměnil. 

Rozpočtové opatření č. 7/2021 bylo schváleno dne 16. 8. 2021. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 476.779,- Kč. Podstatnou část tvoří příjem průtokové dotace pro ZŠ a MŠ Rájec ve výši 

441.524,- Kč. Dále byly zvýšeny daňové příjmy v částce 35.255,- Kč. 

Rozpočet výdajů byl zvýšen o 476.779,- Kč, z toho 441.524,- Kč činí výdaj průtokové dotace pro 

školu, dále byly navýšeny prostředky na pořízení dalších nádob na plasty. Proveden byl také 

převod mezi položkami v paragrafu péče o vzhled obce.  

V části financování se rozpočet nezměnil. 

Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou a místostarostou. 

Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2021.15.4 Smlouva o výpůjčce „Zábřežsko třídí“ 

Obci Rájec byla doručena ke schválení smlouva o výpůjčce nádob a kontejnerů na separaci plastů 

v rámci projektu „Zábřežsko třídí“. Administraci tohoto společného projektu zajišťuje Svazek obcí 

Mikroregionu Zábřežsko. Obci Rájec se touto smlouvou přenechává k bezplatnému užívání 140 
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kusů nádob o objemu 240 litrů a 3 kusů kontejnerů o objemu 1100 litrů. Doba výpůjčky je 

sjednána do 31. 12. 2027. Po uplynutí výpůjční doby přejde vybavení do vlastnictví obce, 

respektive občanů, kteří tyto nádoby obdrží na základě smluvního vztahu s obcí. Smlouvu 

o výpůjčce se Svazkem obcí Mikroregionu Zábřežsko schválil starosta obce Rájec (jako Rada 

obce) v rámci pravomocí dle zákona o obcích. 

Zastupitelé byli se zněním smlouvy seznámeni, připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2021.15.5 Projekt „Zábřežsko třídí“ 
Projekt byl započat na přelomu let 2019–2020, kdy bylo potřebné množství nádob odhadováno v 

počtu 140, tj. jedna na každé číslo popisné. Nyní však nastává potřeba vyššího počtu nádob, aby se 

dostaly do všech nemovitostí v obci. Svazek obcí Mikroregionu Zábřežsko již eviduje zájem 

o navýšení i z dalších obcí, proto podal návrh na společný nákup za zvýhodněnou cenu. Starosta 

Rájce požádal o dodání dalších 35 kusů nádob na plasty, s tím, že bude vytvořena rezerva pro 

případnou potřebu druhé nádoby, kterou si však občan zaplatí. V rozpočtu obce již byly 

prostředky na dokoupení nádob vyčleněny. 

Starosta ještě doplnil informace ke druhému projektu se Svazkem obcí Mikroregionu Zábřežsko 

s názvem „Zábřežsko kompostuje 2“, v němž obec Rájec pořizuje kompostéry a myčku 

s vybavením na eliminaci jednorázových plastových obalů. Myčka je již pořízena, dořešují se 

kelímky. Kompostéry by měly být do obce dovezeny příští týden.  

Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2021.15.6 Smlouva o vypořádání některých práv a povinností souvisejících s realizací 

           stavby "I/44 Zábřeh, obchvat"  

V souvislosti s připravovanou stavbou obchvatu Zábřehu byl předložen i návrh Smlouvy 

o vypořádání některých práv a povinností souvisejících s realizací stavby „I/44 Zábřeh, obchvat“. 

Jedná se o zajištění přístupu na obecní pozemky a vypořádání škod vzniklých stavbou. Starosta 

uvedl, že Ředitelství silnic a dálnic ČR doplnilo požadované přílohy s výčtem dotčených parcel. 

Ve smlouvě byl upraven text ohledně odstranění vad a nedodělků, kdy tyto bude u zhotovitele 

stavby uplatňovat ŘSD ČR, ne obec. 

Zastupitelé byli se zněním smlouvy seznámeni, dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 

Hlasování o schválení Smlouvy o vypořádání některých práv a povinností souvisejících 

s realizací stavby "I/44 Zábřeh, obchvat" s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR:   

       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

 

ad 2021.15.7 Žádost o prodej pozemku parc. č. 404/1 v k. ú. Rájec u Zábřeha 
Paní J. K. podala na obec Rájec žádost o prodej obecního pozemku parc. č. 404/1 v k. ú. Rájec u 

Zábřeha. Žádost odůvodňuje tím, že uvedený pozemek sousedí s pozemkem parc. č. 261, jehož je 

vlastníkem, a z důvodu zachování přístupu a příjezdu na vlastní pozemek.  

Starosta uvedl, že zmiňovaný obecní pozemek slouží jako přístupová cesta k dalším pozemkům 

jiných vlastníků. Podle vyjádření žadatelky má tato zájem využít svůj pozemek ke stavbě 

rodinného domu. Nyní je na zastupitelstvu, zda se rozhodne pozemek prodat, či nikoliv. V případě 

kladného vyjádření bude následovat zpracování ocenění pozemku, zveřejnění záměru prodeje, 

teprve poté je možné vlastní prodej schválit.  
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Ing. Miloš Uherka vyjádřil nesouhlas s prodejem pozemku s tím, že obec nebude v budoucnu 

bránit přístupu na pozemek žadatelky, případně i uložení inženýrských sítí. 

Mgr. Josef Zika doplnil, pokud pozemek zůstane obci, nebude problém pro jeho další využití. 

Hlasování o schválení zveřejnění záměru prodeje obecního pozemku parc. č. 404/1 v k. ú. 

Rájec u Zábřeha:     Pro: 0  Proti: 6 Zdržel se: 0 

 

 

 

ad 2021.15.8 Projekt – nové vozidlo pro JSDH Rájec 

Starosta informoval o provedeném výběrovém řízení na dodavatele dopravního automobilu pro 

JSDH obce Rájec. Výběrové řízení muselo být opakováno, protože do první výzvy se žádný 

uchazeč nepřihlásil. Důvodem byly pravděpodobně problémy s nedostatkem náhradních dílů 

a materiálů a s tím spojené dodržení dodací lhůty. 

V rámci nové výzvy byly přijaty tři nabídky, z nichž jako vítězná byla vybrána nabídka 

společnosti CARent, a.s. s nabídkovou cenou 842.543,- Kč bez DPH a dodací lhůtou 32 týdnů. 

Administrace výběrového řízení byla zajištěna ve spolupráci s MAS Horní Pomoraví, o.p.s. a 

členy výběrové komise byli i členové zastupitelstva obce. 

Dotazy a připomínky nebyly vzneseny.   

Hlasování o schválení výsledku výběrového řízení na dodavatele nového vozidla pro JSDH 

Rájec a pověření starosty k podpisu kupní smlouvy s firmou CARent, a.s.:   

       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0    
 

 

 

ad 2021.15.9 Finanční příspěvek žákům ZŠ a MŠ Rájec na školní rok 2021–2022 

V minulých dvou letech byla pro žáky základní školy v Rájci schválena finanční podpora. Starosta 

navrhl postupovat obdobně i pro nastávající školní rok, a poskytnout finanční příspěvek ve výši 

3.000,- Kč každému žáku 1. ročníku základní školy a 1.000,- Kč všem ostatním žákům základní 

školy. Zachován bude i příspěvek na stravování ve školní jídelně, a to ve výši 10,- Kč na každý 

oběd při účasti žáka ve výuce. Podmínkou poskytnutí příspěvku je evidence žáka v ZŠ Rájec k 30. 

9. 2021. Jiný návrh nebyl podán. 

Hlasování o schválení finančního příspěvku žákům ZŠ a MŠ Rájec na školní rok 2021–2022, 

a to pro každého žáka 1. ročníku základní školy ve výši 3.000,- Kč a všem ostatním žákům 

základní školy 1.000,- Kč. Podmínkou poskytnutí příspěvku je evidence žáka v ZŠ a MŠ 

Rájec k 30. 9. 2021. Dále bude žákům základní školy náležet příspěvek v částce 10,- Kč na 

každý oběd při účasti žáka ve výuce:  Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0    
 

      

  

ad 2021.15.10 Revokace usnesení č. 2021.14.13.2 (příspěvek občanů na PD kanalizační 

přípojky) 

Na minulém zasedání bylo projednáváno spolufinancování projektové dokumentace kanalizačních 

přípojek v Rájci s tím, že cca polovinu nákladů uhradí obec. Chybně však byla do podílu na jednu 

přípojku započtena i částka na zpracování projektové dokumentace pro provádění stavby 

kanalizace. Celkové náklady na jednu přípojku budou nižší a stejně tak i podíl, který budou hradit 

občané. Z tohoto důvodu je nutné revokovat, tj. zrušit usnesení č. 2021.14.13.2 o schválení 

příspěvku budoucího vlastníka kanalizační přípojky na zpracování projektové dokumentace jedné 

kanalizační přípojky v částce 3.000,- Kč. 

Hlasování o revokaci usnesení č. 2021.14.13.2 o schválení příspěvku budoucího vlastníka 

kanalizační přípojky na zpracování projektové dokumentace jedné kanalizační přípojky 

v částce 3.000,- Kč:     Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2021.15.11 Finanční dar na spolufinancování projektové dokumentace kanalizačních 

přípojek v Rájci 

Ing. Petr Poštulka zpracovává pro obec Rájec projektové dokumentace pro provádění stavby 

kanalizace a také domovních kanalizačních přípojek pro územní rozhodnutí. Cena za zpracování 

projektové dokumentace kanalizačních přípojek je ve výši 522.720,- Kč s DPH. Podíl na jednu 

projektovanou přípojku tak vychází na 3.057,- Kč. Kanalizační přípojka, a tedy i projektová 

dokumentace bude majetkem vlastníků jednotlivých nemovitostí. Zastupitelé se rozhodli zachovat 

poloviční spoluúčast obce Rájec na financování projektů přípojek a stanovili podíl obce ve výši 

1.500,- Kč na jednu přípojku pro každou zkolaudovanou nemovitost s číslem popisným nebo 

evidenčním. Podíl ceny na přípojku, kterou uhradí vlastníci nemovitostí, je ve výši 1.557,- Kč.   

Hlasování o schválení poskytnutí finančního daru na spolufinancování projektové 

dokumentace kanalizačních přípojek v Rájci, a to ve výši 1.500,- Kč na jednu přípojku pro 

každou zkolaudovanou nemovitost s číslem popisným nebo evidenčním: 

       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

 

ad 2021.15.12 Různé 

1. Změna svozu tříděných odpadů 

Starosta informoval o změnách v systému svozu odpadů, které začnou platit od letošního října. 

Jedná se o změny ve svozu plastů, které již budou v nádobách (do konce roku však bude možné 

v případě potřeby přidat i pytle), a dále začne platit jejich třítýdenní svoz od čtvrtku 21. října.  

Harmonogram svozu bude zveřejněn. Pouze komunální odpad se bude svážet do konce roku podle 

stávajícího svozového plánu, tj. v úterý ve čtyřtýdenním intervalu. Návrh svozu odpadů na rok 

2022 připravuje EKO servis Zábřeh.  

Paní Domesová se dotázala, jak budou řešeny tetrapaky. 

Starosta odpověděl, že terapaky budou i nadále v pytlech, interval svozu bude shodný s plasty, 

pouze jej budou zajišťovat pracovníci obce. Podobně by mohl být řešen i sběr papíru. Všechny 

informace o změnách kolem odpadů budou zveřejněny na webu obce i v občasníku a v aktuálních 

termínech vyhlášeny rozhlasem. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

2. Pozemky šatny na hřišti 

Starosta informoval o nákupu pozemků na travnatém hřišti v Rájci. Pozemek pod šatnou je již 

z větší části obecní, takže se dá uvažovat o případné nové výstavbě. Národní sportovní agentura 

vyhlásila dotační výzvu „Kabina 2021“ na rozvoj místních sportovišť a zázemí, dotace může činit 

až 800.000,- Kč. V současnosti se nabízí možnost využití stavebních modulů. K projektu šatny 

budou zjišťovány další informace.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

3. Výdejní místo pro Z-BOX (Zásilkovna) 

Zástupce společnosti Zásilkovna podal na obec Rájec nabídku na vybudování samoobslužného 

výdejního místa, tzv. Z-BOXu. Zatím byla v obci vytipována dvě místa vhodná pro jeho umístění, 

a to u kulturního domu nebo v proluce u stavení Valouchových. Další informace k návrhu na 

výdejní místo nejsou, čeká se na vyjádření společnosti.  

 Zastupitelstvo bere na vědomí 
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4. Dílčí kontrola hospodaření obce Rájec za rok 2021 

Dne 30. srpna 2021 bylo pracovníky Krajského úřadu Olomouckého kraje provedeno dílčí 

přezkoumání hospodaření obce Rájec za období leden až srpen 2021. Při dílčím přezkoumání 

hospodaření obce Rájec nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Starosta vyjádřil poděkování za 

vedení účetnictví a za spolupráci členů zastupitelstva obce.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

 

 

Diskuse 

Paní Marcela Strašilová poukázala na problém s ukládáním věcí sportovního klubu ve skladu 

s vybavením kulturního domu. Navrhla pořídit skříně na celou zadní stěnu klubovny pro uložení 

vybavení kulturního domu s tím, že sklad by sloužil pouze pro SK Rájec, spolek. 

Mgr. Josef Zika uvedl, že je nutné zvážit, jak by tímto bylo omezeno využití klubovny při velkých 

akcích (např. ples). 

Paní Marcela Strašilová dodala, že ve skladu je vlhko, textilní a dřevěné věci jsou zatuchlé. 

Starosta odpověděl, že pro nalezení nejvhodnějšího řešení je nutné vše konzultovat se správkyní.  

       Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

 

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 19:30 hodin ukončil. 

 

 

V Rájci dne 6. září 2021 

Zapsala: Věra Domluvilová 

 

 

 

 

 

 

..........................................................        ................................................... 

ověřovatelé zápisu        starosta obce 
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